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KÖZÉRDEKŰ

TINNYE-PILISCSABA  
REFORMÁTUS TÁRS-EGYHÁZKÖZ-
SÉG PILISCSABA-KLOTILDLIGETI  
GYÜLEKEZETÉNEK RENDSZERES 
ALKALMAI:

Hétfő:  
10.00 Istentisztelet a Szociális   
 Otthonban
11.15 Istentisztelet a  
 Nagyboldogasszony Házban
18.30 Bibliaóra fiatal felnőtteknek  
        a  gyülekezeti teremben  
 (Deák Ferenc u. 55.)
Kedd:  
9.30  Bibliaóra a Summa Vitae   
 Otthonházban
Szerda:  
17.00  Konfirmációi előkészítő II.
Csütörtök 
15.30 Imaóra
16.00 Gyülekezeti bibliaóra a  
 gyülekezeti teremben
17.00 Konfirmációi előkészítő I.
19.15 Bibliaiskola
Péntek:  
10.00 Baba-mama bibliaóra  
 (kéthetente)
Vasárnap  
10.45 Úrnapi istentisztelet
Minden 3. vasárnap  
10.00 Családos istentisztelet,  
 családi nap

Felelős kiadó: Piliscsaba

Város közalaPítVánya 
XXV. éVFolyam, 4. szám

Hirdetésfelvétel a júliusi számba: 
június 17-ig.

hirdetési díjak:
1/1 (188 mm X 263 mm) 48 000 Ft
1/2 (188 mm X 128 mm) 24 000 Ft
1/4 (92 mm X 128 mm) 12 000 Ft
1/8 kiemelt (50 mm X 188 mm) 8 000 Ft
1/8 (92 mm X 60 mm) 6 000 Ft
1/16 (60 mm X 45 mm) 3 000 Ft

Főszerkesztő: sólyom ágnes  

munkatársak:
baumann Viola,  marosVáry dániel, 

PalkoVics mária, szűcs emese 

elérhetőségeink:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com,  

tel.: +36 70 866 3289
a köVetkező laPzárta: június 17.

A szerkesztőség fenntartja a beérke-
zett nyersanyagok szerkesztési jogát, 

kéziratot nem tartunk meg és nem 
küldünk vissza. Az újságban megje-

lenő hirdetések valóságtartalmáért 
felelősséget nem vállalunk. 

A Piliscsabai Polgár havonta 2600 
példányban, ingyenesen jelenik meg.

tördelés, nyomdai előkészítés:  
koVács márk

nyomda: Pethő nyomda

hirdetésFelVétel:
Piliscsabai.Polgar@gmail.com  

+36 70 866 3289

PILISCSABAI RÓMAI KATOLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG PROGRAMJAI

A Nagytemplomban a szentmisék 
rendje: hétfő, péntek 17 órakor,  
szombaton elővételezett szentmi-
se 17 órakor, vasárnap 11 órakor.

• június 7. Úrnapja. 11 órakor 
ünnepi szentmise, utána úrnapi 
körmenet. 
• június 14. Évközi 11. vasárnap 
9 órakor szlovák ynelvű, 11 órakor 
magyar nyelvű szentmise. 

KLOTILDLIGETI TEMPLOM:

Kedden, csütörtökön, szombaton 
18 órakor, vasárnap reggel 9 
órakor kezdődik a szentmise.  
Vasárnap 11 órakor családok 
miséje, 20 órakor egyetemisták 
miséje. Minden hónap első 
péntekén mise 18 órakor.
• június 7. Úrnapja. 8.30 órakor 
ünnepi szentmise és úrnapi kör-
menet. Templombúcsú szokott 
vasárnapi miserenddel.

PILISCSABAI EVANGÉLIKUS
EGYHÁZKÖZSÉG ALKALMAI

vasárnap 10 órakor istentisztelet 
a Béthelben (Széchenyi u. 8-12.), 
gyermekbibliakör az istentisztelet-
tel párhuzamosan
csütörtökön 16 órakor bibliaóra a 
Silóban (József A. u. 7-9.)
minden páros héten szombaton 
16.30-kor ifjúsági óra a Béthelben
Elérhetőségek: 
Kézdy Péter lelkész  
20/824-3566, 
kezdy.peter@gmail.com

HÁZIORVOSI RENDELÉSEK

II. KÖRZET: DR. HOFFER GÁBOR HÁZIORVOS                             RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő 08.00–9.30 09.30–11.00
Kedd 13.00–14.30 14.30–16.00
Szerda 08.00–9.30 09.30–11.00
Csütörtök 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek páratlan / páros  héten: 08.00–9.30 / 13.00–14.30 09.30–11.00 / 14.30–16.00

                 I. KÖRZET: DR. BÁLINT LEVENTE HÁZIORVOS           RENDEL: PILISCSABA, KLOTILD TÉR 4.
Telefon: +36 26 575 038
Fekvőbeteg-bejelentés hétköznap 7.30–9.00 
között. Dr. Bálint Levente rendelési idejében a 
+36 26 575 038-as telefonszámon, rendelési 
idején kívül a Bajcsy-Zsilinszky úti rendelő 
számán: +36 26 375 290 /13-18 mellék.

Hétfő 07.30–11.30 (első fél órában vérvétel)
Kedd 14.00–18.00
Szerda 07.30–11.30
Csütörtök 07.30–11.30
Péntek páratlan / páros héten: 12.00–16.00 / 7.30–11.30

III. KÖRZET: DR. KELEMEN RITA KATA HÁZIORVOS                    RENDEL: PILISCSABA, BAJCSY-ZS. ÚT 43.
előjegyzett betegek akut/sorszámos betegek

Hétfő        Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Kedd         Dr. Goda Benedek 08.00–09.30 09.30–11.00
Szerda      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
Csütörtök Dr. Goda Benedek 13.00–14.30 14.30–16.00
Péntek      Dr. Kacsala Norbert 08.00–09.30 09.30–11.00
A III. sz. felnőtt háziorvosi körzet sürgősségi elérhetősége: 06/20-415-36-24

SALVIA GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Fő út 22.
Tel.: 06/26-575-036
Nyitva tartás: Hétfő-péntek: 07:00-18:00
Szombat: 07:30-12:30

GYÓGYSZERTÁRAK

Házhoz hívás: 1. Sürgős, akut életveszély esetén: 
Országos Mentőszolgálat (104) (eszméletlen állapot, fulladás, 
mérgezések, nagy felületű égés, áramütés, súlyos háztartási 
baleset, közterületen bekövetkezett rosszullét, heveny módon 
kialakult egészségromlás) 

2. Sürgős, de életet nem veszélyeztető esetben:
hétköznap: 8:00-16:00-ig a saját körzet háziorvosa.
16:00–8:00-ig és hétvégén: Központi Orvosi Ügyelet, 
2072 Zsámbék, Petőfi u. 110., Tel.: +36 23 342 035

SZENT LÁSZLÓ GYÓGYSZERTÁR
Cím: 2081 Piliscsaba, Bajcsy Zs. út 49.
Tel./Fax: 06/26-375-128
Nyitva tartás: Hétfő: 08.00-17.00
Kedd-szerda-csütörtök: 08.00-18.00
Péntek: 08.00-17.00
Szombat: 08.00-12.00

GYERMEKORVOS: DR. SZÉLLINGER ESZTER MARIANNA CSECSEMŐ- ÉS GYERMEKGYÓGYÁSZ SZAKORVOS

Hétfő 08.00–11.00
Kedd 13.00–16.00
Szerda 14.00–16.00
Csütörtök 08.00–10.30
Péntek 08.00–11.00

+36 26 375 310
+36 26 375 290/12

TÁJÉKOZTATÓ A III. SZ. FELNŐTT HÁZIORVOSI KÖRZETHEZ TARTOZÓ LAKOSOK RÉSZÉRE

Kedves Betegeim!
Értesítem Önöket, hogy gyermekvállalás miatt a praxist májustól helyettes orvosok fogják ellátni.  Az Önök kényel-
me érdekében a rendelési időket nem változtattuk meg. Az eddig megszokott módon a rendelésekre továbbra is 
lehetőségük lesz időpontot kérni. Megértésüket köszönöm:

Dr. Kelemen Rita Kata

KÖRZETI MEGBÍZOTTAK

Szabó Imre  
06-20/489-6708

Huber András  
06-20/489-6710 

Pilisvörösvári Rendőrőrs 
ügyelet: 06-26/330-130

Polgárőrség:  
06-30/2470-300,  
06-30/9470-303

2015. ÁPRILIS:

Faragó Dániel Sándor 2015.04.12. 
apa: Faragó Róbert Zoltán 
anya: Sallai Szilvia

Takács Boglárka Erzsébet 2015.04.13.
apa: Takács Kristóf 
anya: Zöldy Zsófia Anna

Felső Félix 2015.04.17. 
apa: Felső Antal
anya: Molnár Cecília

Áy Villő Dalma 2015.04.21.
apa: Áy Gyula 
anya: Palovits Emese

Román Eszter 2015.04.30. 
apa: Román Attila 
anya: Dimény Katalin

MEGSZÜLETTEK

2

HITÉLET HÁZIORVOSOK NYÁRI SZABADSÁGA:

Dr. Kelemen Rita (Dr. Kacsala Norbert): júl. 6-19., helyettes orvos:  
Dr. Bálint Levente saját rendelőjében és rendelési idejében;

aug. 3-9., helyettes orvos: Dr. Hoffer Gábor saját rendelőjében és rende-
lési idejében

Dr. Hoffer Gábor: júl. 13-26., helyettes orvos: Dr. Bálint Levente 
saját rendelőjében és rendelési idejében, 

júl. 27–aug. 2., helyettes orvos: Dr. Kacsala Norbert (Dr. Kelemen Rita 
rendelőjében és rendelési idejében)

Dr. Bálint Levente: aug. 3-16., helyettes orvos: Dr. Hoffer Gábor 
saját rendelőjében és rendelési idejében; 

aug. 17-23., helyettes orvos: Dr. Kacsala Norbert (Dr. Kelemen Rita 
rendelőjében és rendelési idejében)

PILISCSABAI 

ÖNKÉNTES TŰZOLTÓ 

EGYESÜLET

Veréb Zoltán:  

06-30/991-3580

CSABAI TAVASZ
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Június 12-én, pénteken 9.30-kor 
tartja a PIlisi Parkerdő a nagy-kopasz 
hegyi Dévényi Antal-kilátó ünnepélyes 
átadását. Az átadásra mindenkit szere-
tettel várnak!

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

POLGÁRMESTERI BESZÁMOLÓ 
az elmúlt hónap legfontosabb eseményeiről

Dupla siker: megállapodás a  
UPC Magyarország Kft.-vel és  
12 millió forint fejlesztésekre

Önkormányzatunk április 23-i rendkívüli ülé-
sén úgy döntött, hogy elfogadja a UPC Ma-
gyarország Kft.-vel való megállapodás terveze-
tét, és felhatalmazott annak aláírására.

A cég az ősz folyamán kereste meg az ön-
kormányzatot, hogy hálózatot építsen ki a 
település területén. A kiépítés az elektromos 
hálózati oszlopokon történik, így első körben 
a település azon részei jutnak alternatív inter-
net-, televízió- és telefonszolgáltatáshoz, ahol 
nem földkábelen történik az elektromos ellá-
tás. Így valódi versenyhelyzet fog kialakulni a 
település szolgáltatásainak ezen piacán.

A megállapodás többkörös, kemény tárgya-
lások eredményeként jött létre. Az egyezség 
értelmében nem csak korszerű internethálózat 
fog kiépülni a településen, de 12 012 000 Ft kár-
talanítási összeget is sikerült elérnünk, amely 
az önkormányzat fejlesztési céltartalékába fog 
kerülni. A befolyt összeget elsősorban útfej-
lesztésekre fordítanám. A kiépítés várhatóan 
június első hetében fog indulni. Első körben a 
vasúttól délre eső területen kezdődnek meg a 
munkálatok, a vasúttól északra eső terület ki-
építése őszre várható. A munka szakaszosan, a 
lakosok mindennapjainak zavarása nélkül fog 
történni.

Célom, hogy az önkormányzat városi rang-
hoz méltó, magas szintű szolgáltatásokat tud-
jon biztosítani a település lakosai, intézményei 
és vállalkozásai számára. A megállapodás fon-
tos lépés Piliscsaba modern kisvárossá válásá-
nak útján.

Dugulás a Berek utcában

Április 28-án a késő délutáni órákban dugulás 
miatt a Berek utcát elöntötte a szennyvíz. A vá-
rosüzemeltetés megtette a szükséges intézke-
déseket, az esti órákra a vízműveknek sikerült 
elhárítani a dugulást. Ezt követően azonban 
a DMRV Zrt. autója egy másik helyszínről is 
riasztást kapott, így az utca takarítását más-
nap végezték el. A szennyvízberuházáshoz 
kapcsolódóan a Berek utcai szakaszon idén 
nyáron csőcserét fogunk végrehajtani, ezzel 
minimálisra csökkenthető az esélye a hasonló 
problémáknak, ráadásul egy modern, womás 

A szennyvízcsatorna-hálózatot jelentő-
sen túlterheli, ha a csapadékvizet is fo-
gadnia kell, és a jogszabály szerint tilos 

is bevezetni a csatornába a csapadékot. Hogy 
megszüntessék az illegális csapadékelvezetést, 
a DMRV az önkormányzattal együtt füstöléses 
vagy megfestéses módszerrel ellenőrizni fog-
ja az ingatlanokat. Az ellenőrzés időpontjáról 
mindenki kap értesítést, ilyenkor biztosítani 
kell az illetékesek bejutását.

Ha a fogyasztó a vizsgálat időpontja előtt 
jelzi az üzemeltető felé, hogy illegális csapa-
dékvíz-bevezetéssel rendelkezik, majd azt 
30 napon belül megszünteti, akkor nem kap 
bírságot. Ha a vizsgálat közben derül ki a sza-

bálysértés, akkor külön-
böző pénzbüntetéseket 
szabhat ki a szolgáltató. 
A részletes felhívás és 
további információ a 
érhető el a piliscsaba.hu 
honlapon vagy a QR-
kód beolvasásával.

HÍREK

csatornatisztító autó beszerzése is megtörté-
nik – várhatóan már az idei évben –, amellyel 
hatékonyabban lehet majd intézkedni váratlan 
helyzetekben.

Csőtörés a víztározónál

Április 30-án az éjszakai órákban eltörött a 
Vörösmarty utca végén a víztározó 200 mm 
átmérőjű lefolyócsöve. Alig egy óra leforgása 
alatt a víztározó teljes 500 köbméteres víztar-
talma kiömlött a Vörösmarty utcán keresztül. 
A hömpölygő víz és hordalék a Szent István 
úton áthaladva az attól délre fekvő ingatlanok-
ban is kárt okozott. A Vörösmarty utcát méte-
res mélységben árokká alakította, és körülbelül 
10 ingatlan kertjét elöntötte a hordalék, néhány 
ingatlan esetében pedig a lakásokat is károsí-
totta. A DMRV Zrt. a kora reggeli órákban 
munkagépekkel megkezdte az út ideiglenes 
helyreállítását, május 4-én pedig megtörtént az 
alapos javítás is. Ennek ellenére az út további 
rendezését kértük a DMRV Zrt.-től.  

Piliscsaba egészségterve

Piliscsaba új vezetésének a célja, hogy minden 
fejlesztés, program a lakosság és az érintettek 
bevonásával és megkérdezésével, átgondolt 
koncepcióban valósuljon meg. Önkormányza-
tunk az idei évben készíti el a város egészségter-
vét, melynek első lépése május végéig megtör-
tént: felmértük a lakosság szubjektív egészségi 
állapotát és az egészségügyi szolgáltatások iránti 
igényét kérdőívek segítségével. Köszönjük szé-
pen mindenkinek, aki kitöltötte, eddig soha 
nem látott aktivitással találkoztunk. 

Egyetem utca fejlesztésének  
első üteme

Az Egyetem utca Piliscsaba legsűrűbben lakott 
területe, ahol egy tömbben négy többlakásos 
társasház található. Ez a település egyik leg-
frekventáltabb útszakasza is egyben, hiszen 
Klotildliget városrész felől a közlekedők itt érik 
el a 10-es utat, itt található a Páduai Szent An-
tal Gimnázium és a Benedek Elek Óvoda is. Az 
oktatási intézmények miatt sok gyermek közle-
kedik a szakaszon, reggelente gyakoriak a for-
galmi és parkolási problémák. A Pázmány Pé-
ter Katolikus Egyetem közelsége is indokolja, 
hogy kulturált, a település arculatához igazodó, 
megfelelő minőséget képviselő településfejlesz-
tés történjen ezen a szakaszon. 

A fejlesztési bizottság jóváhagyta a kezde-
ményezésemet, hogy az Egyetem utcát az aláb-
bi koncepció szerint, négy ütemben fejlesszük: 
1. Virágsziget elhelyezése a négy épület között, 
a belső átmenő forgalom megszüntetésére. 2. 
Járda kialakítása és parkolási helyzet rendezése 
az Egyetem utca oldalán. 3. Körforgalom kiala-
kítása az Egyetem utca és a Kenderesi utca ke-
reszteződésében. 4. A házak közötti út burko-
lása és parkolók kialakítása. Az előterjesztések 
mellé saját kezűleg készítettem vázlatokat.

A lakóktól több panasz érkezett azzal kap-
csolatban, hogy a házak között jelentős az át-
menő forgalom, ami száraz időszakban por-
ral, zajjal jár, és állandó balesetveszélyt jelent. 
Ennek megakadályozása viszonylag alacsony 
költséggel megtehető, a lakók komfortérzetét 
növelheti, és hamar végrehajtható a négy ház 
közötti terület közepén virágláda-csoport elhe-
lyezésével. A házak közötti terület ezt követően 

két irányból, a Kenderesi és a Béla király útról 
lesz megközelíthető. A fejlesztési bizottság át-
ruházott hatáskörben az erről szóló határozatot 
már meghozta. A virágsziget vázlatterve elké-
szült, még a nyár folyamán meg is valósulhat.

Vendégül láttuk  
az ukrán nagykövetet

Május 7-én vendégül láttuk Mihajlo Jungert, 
Ukrajna Magyarországi Nagykövetét. Nagy-
követ úrral röviden ismertettem Piliscsaba 
történetét, kiemelten, hogy három nemzetiség 
él a településünkön a magyarsággal együtt bé-
késen, jó együttműködésben, ami Kárpátalja 
számára is jó példa lehet. Nagykövet úr fölaján-
lotta segítségét, hogy Piliscsabának Kárpátaljá-
ról is legyen testvértelepülése. Úgy gondolom, 
hogy az Ukrajnában kialakult nehéz gazdasági 
helyzetben példaértékű lenne, ha Piliscsaba – 
sok más településhez hasonlóan – testvértele-
pülést fogadna. 

A küldöttség tisztelgett a Piliscsabán elte-
metett, második világháborúban elesett ukrán 
katonák és tisztek emléke előtt. Kisvárosunk 
egyedülálló zöld jellege és gyönyörű épített 
környezete elnyerte nagykövet úr tetszését.

Sportegyesületi pályázat 
épületfelújításra

A Piliscsabai Sportegyesület pályázatot adott be 
a sportépület fejlesztésére. A pályázat 20 mil-
lió forintos, ehhez 6 millió önrészre van szük-
ség, amelyet két egyenlő részletben, az idei és 
a következő évben adhat az önkormányzat. A 
pályázat értelmében ablakcsere, öltözőfelújítás, 
gépészeti felújítás, fűtéskorszerűsítés, illetve a 
kút újbóli üzembe helyezése és szivattyúval való 
ellátása valósulhat meg, hiszen az öntözés jelen-
leg vezetékes vízzel történik. Mindezek segítsé-
gével sportolóinknak méltóbb körülményeket 
teremthetünk, és jelentősen csökkenthetjük az 
épület és a pálya rezsiköltségét, így a beruházás 
már három-négy év alatt megtérülhet.

Üzemlátogatások

Május 12-én dr. Vörös Szilvia jegyző asszony-
nyal közösen meglátogattunk három piliscsa-
bai üzemet a Kálvária utca végén található ipari 

területen, melyek együttesen közel háromszáz 
főt foglalkoztatnak. 

Az Euro-Knife Kft. gépalkatrészeket gyárt, 
elsősorban a német piac számára, a Vág-tech 
Kft. szintén alkatrészgyártással foglalkozik, il-
letve saját fejlesztésű berendezéseket is gyárt, 
míg az Aynex Kft. fröccsöntő üzemet működ-
tet. Mérnökként hamar megtaláltam a közös 
hangot az üzemek vezetőivel, megállapodtunk 
abban, hogy gyakrabban egyeztetünk a jövő-
ben. Mindhárom cég további fejlesztéseket 
tervez, amelyekhez felajánlottam az önkor-
mányzat segítségét, illetve azt kértem, hogy a 
további munkaerő-felvételnél elsősorban pi-
liscsabai munkavállalókat részesítsenek előny-
ben. Ismertettem a városvezetés elképzeléseit 
az iparterületek fejlesztésével kapcsolatban, 
biztosítottam őket, hogy kormányszinten is 
egyeztetni fogok a fejlesztési lehetőségekről, 
és jeleztem, hogy az ősz elejére vállalkozói 
fórumot kívánok összehívni. A közeljövőben 
további üzemlátogatásokat tervezek a telepü-
lésen annak érdekében, hogy felmérjem a vál-
lalkozások igényeit és előremozdítsam a helyi 
munkahelyteremtés ügyét.

Köszönjük a segítséget a találkozó szervező-
jének, dr. Szabó István ügyvéd úrnak.

Kérésemre a főépítész, Őrfi József elkészítette a 
klotildligeti óvoda kertjének felújítási tervét, a 
megvalósítás várhatóan júniusban, a szülők és 
az önkormányzat összefogásával valósul meg. 
További részletek az óvodai beszámolóban, a 
15. oldalon. Elkészült a közmunkaterv első ol-
vasata is, a végleges tervekről a következő lap-
számban számolok be.

Farkas András polgármester

CSAPADÉKVÍZ A CSATORNÁBAN

Az elmúlt hónapban az önkormányzati 
üléseken kívül több rendezvényről is 
készített felvételt a PilisTV: április 25-

én kameránkkal kísértük a várostakarítást, ott 
voltunk a Vidám sorversenyen, ami a jókaisok 
sikerét hozta, végighallgattuk és rögzítettük a 
Piliscsabai Egyházzenei Napok koncertjeit. In-
terjút készítettünk Farkas András polgármes-
terrel, és kilátogattunk a Madarak és fák napjá-
ra május 10-én.

Az adás online is 
nézhető az interneten, 
sőt a PilisTV honlap-
ján a régebbi műso-
rok is visszanézhetők: 
www.pilistv.hu.

PILISCSABAI MŰSOROK A 
PILISTV-BEN

ÁTADJÁK A KILÁTÓT

Június 17-éig van érvényben a vonat ak-
tuális menetrendje a Budapest–Eszter-
gom vonalon. Június 18-án kezdődik az 

új, ez augusztus 28-áig érvényes, de nincs ben-
ne változás: a vonat továbbra is úgy jár, mint 
eddig.

VASÚTI MENETREND
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ÖNKORMÁNYZAT

Rendőrkutyás  
bemutató ovisoknak
Április 24-én, egy szép napsütötte dél-

előttön a piliscsabai óvodásoknak 
rendőrkutya-bemutatót tartottak a 

Csaba kertben. A gyerekek kicsit feszülten, de 
hatalmas érdeklődéssel hallgatták Pállai Tamás 
rendőr főtörzs zászlóst, aki végig a csibész há-
látlan feladatát is ellátta. Tamás viccesen, a gye-
rekek nyelvén mutatta be a rendőrkutyás szol-
gálat mindennapjait, elmesélte a gyerekeknek, 
mit is csinálnak a rendőrkutyák.

Közben Szabó Imre piliscsabai körzeti 
megbízott és Lucas nevű német juhász kutyusa 
fegyelmező gyakorlatokat mutatott be, majd 
Fehér Tamás törzszászlóssal egy igazoltatást 
játszottak el, melyet a malinois fajtájú Cleo 
biztosított. A szituációban az igazoltatott rá-
támadt az intézkedő rendőrre, a kutyus pedig 
kíméletlenül hárította a támadást. A következő 
műsorszám a csibészkaros fogatás volt, me-
lyet Lucas szépen megoldott. A gyerekek hálás 
tapssal jutalmazták a kutyust és gazdáját. 

Kicsit nekem is elszorult a gyomrom, ami-
kor Sanyi óvó bácsit szólították a gyepre, hogy 
vegyen részt a következő bemutatóban. Sanyi 
bácsi békésen sétálgatott a járdán egy szatyor-
ral a kezében, amikor is a gaz elkövető kitépte a 
kezéből a szatyrot, és futásnak eredt. Mivel a tá-
madó rendőri felszólításra nem állt meg, ezért 
két rendőrkutya is a nyomába eredt: Lucas és 
Ladó György solymári körzeti megbízott Zia 

KÖZBIZTONSÁG

nevű malinois kutyája. Az elkövetőnek sem-
mi esélye nem volt, a kutyák hamar elkapták, 
majd az intézkedő rendőrök vették gondozás-
ba Sanyi bácsi támadóját. A végén Sanyi bácsi 
visszakapta a táskáját, és a csibész még bocsá-
natot is kért tőle. Ez a gyakorlat a gyerekektől 
is csendet és fegyelmezettséget követelt, hogy a 
kutya figyelmét ne vonja el semmi a feladattól, 
de a gyerekek is szuperek voltak. Hangos ka-
cagással nyugtázták, amikor a kutyák elégtételt 
vettek Sanyi bácsi támadóján. 

Ezt követően a gyerekek kérdéseket tehet-
tek fel a rendőr bácsiknak, amire vicces, de 
maradéktalanul helytálló válaszokat kaptak. 
Kérésükre a szirénázó rendőrautó sem marad-
hatott ki a repertoárból, mely tett egy-két kört 
a Csaba kert zöld gyepén. Matejkáné Székely 
Szilvia óvodavezető egy, a kutyusok által ked-
velt jutalomfalatokból álló ajándékcsomaggal 
köszönte meg a gyerekeknek adott hatalmas 
élményt. A gyerekek élményeikről rajzban 
fognak megemlékezni, az alkotásokat ígéretük 
szerint elküldik a rendőr bácsiknak.

Köszönjük ezt a színvonalas és izgalmas 
bemutatót Szabó Imrének, Ladó Györgynek, 
Pállai Tamásnak, Simon Jánosnak és Fehér Ta-
másnak. 

Simon Gyula   
közrendvédelmi tanácsnok

Először is, kérem, meséljen egy kicsit magáról 
és az indíttatásáról: mi vezette odáig, hogy a 
térséget képviselje az országgyűlésben?

Mindig érdekelt a politika. A rendszerváltás 
hajnalán az MDF megalakulásánál bábáskod-
tam, Budapesten az I-XII. kerületi szervezet 
alapító tagja, első „politikai igazgatója” vol-
tam. Budapestről való kiköltözésemet köve-
tően 2002-ben Törökbálinton csatlakoztam 
a FIDESZ-hez. 2006-ban indultam először a 
budaörsi választókerületben akkor – ha 
kevéssel is, de – alul maradtam Kel-
ler Lászlóval szemben. 2010-ben 
sikerült revansot vennem, 
azóta vagyok képviselő. 
2014-ben már a megújult 
budakeszi választókerü-

Piliscsaba hangja  
az ország-
gyűlésben

Piliscsaba Pest megye 2. 
számú választókerületébe 
tartozik, így a mi országgyűlé-
si képviselőnk is (Solymárral, 
Szentivánnal, de Budaörssel, 
Budakeszivel és még jó né-
hány településsel együtt) Csen-
ger-Zalán Zsolt. Választott 
politikusunk immár több mint 
egy éve képvisel bennünket a 
Parlamentben. Interjúnkban 
arról faggattuk, mit is takar ez 
a feladat.

letben kaptam meg az itt élők bizalmát. 2009 
óta Zsámbékon élek, ahol 2010 és 2014 között 
a város polgármesterének is megválasztottak.

Hogyan kell elképzelnünk egy napját, egy 
hetét? 

Idén tért át a parlament a kéthetes ülési rend-
re. Ennek megfelelően az „A” héten a munka 
elsősorban a parlamentben zajlik, döntések, 
plenáris és bizottsági ülések formájában. A 
„B” héten a választókerületi munka ideje jön 
el. Ugyanakkor a külügyi bizottság alelnöki te-
endői, valamint Európa tanácsi, illetve EBESZ-
tagságomból fakadó kötelezettségek is jelentős 
feladatokat adnak.

Az országgyűlési képviselő az ország irá-
nyítására vonatkozó döntésekben vesz részt, 
ráadásul egy frakció részeként, ugyanakkor 
egy választókörzet képviselete is a feladata. 
Hogyan lehet összeegyeztetni ezt a kettőt? 
Ön melyiket részesíti előnyben?

Számomra egyértelmű, hogy a választókerület 
érdeke megelőzi a frakciófegyelmet. Az előző 
ciklusban volt is erre példa, mikor a telekom-
munikációs cégek iparűzési adójának kérdése 
került a ház elé. Mivel ez az adómódosítás az 
akkori választókerületet hátrányosan érintet-
te, a frakcióval szemben szavaztam. Ha a helyi 
érdek sérül, a jövőben is így fogok tenni, de 
persze az az igazi, ha sikerül a helyi érdeket – 

akár kompromisszumok árán – a frakció 
álláspontjává tenni!

Voltak-e, vagy vannak-e a térsé-
get érintő kérdésekben indítvá-

nyai, amelyeket a a parla-
ment elé vitt vagy szeretne 

vinni a közeljövőben?

A szorosan vett parlamenti munka a törvény-
hozás terepe. Amennyiben új törvény vagy 
törvénymódosítás szükséges egy regionális 
kérdés megoldásához, ezt megtettem és meg-
teszem. Ugyanakkor a helyi érdekek képvisele-
te, a jó értelemben vett lobbizás is a képviselő 
feladatai közé tartozik, ez azonban kevésbé lát-
ványos módon, a kormányzattal való állandó 
kapcsolattartáson keresztül történik. Számta-
lan ilyen példát tudnék mondani, hogy csak 
két, Piliscsabát is érintőt említsek: ürömi kör-
forgalom, 102-es út.

Igen, a közlekedés. A választások idején 
azt nyilatkozta, hogy a térségben az egyik 
legfontosabb feladat a közlekedés előmoz-
dítása. Önhöz érdemes-e fordulni, ha a 
piliscsabai polgár úgy érzi, végképp ellehe-
tetlenült a közlekedése?

Valóban, a budapesti tágabb-szűkebb agglome-
ráció egyik legnagyobb kihívása a közlekedés. 
Sok minden történt e téren is az elmúlt néhány 
évben, a Tatabánya–Budapest vonalon a kor-
szerű, ütemesen közlekedő elővárosi vasút már 
megvalósult, a Piliscsabát érintő esztergomi vo-
nalon is hamarosan megindulhat a közlekedés. 
A helyközi buszmenetrend is megújult a 4-es 
metró üzembe állásával. Ma Piliscsabáról köz-
vetlen járatok vannak Kelenföldre az M1 autó-
pályán keresztül, lényegesen egyszerűsítve Dél-
Budapest megközelítését. Végre megkezdődött 
az ürömi körforgalom építése, ami hamarosan 
lényegesen javítja majd a csabaiak, jászfalusiak, 
solymáriak Budapestre bejárásának feltételeit. 
Tudom, hogy sok kritika érte, éri a kivitelezési 
munkákat, különösen a vasút esetében, mégis 
türelmet szeretnék kérni mindenkitől, hiszen 
minden építési munka bizony együtt jár korlá-
tozásokkal, nehézségekkel, időközben jelentke-

ző műszaki problémákkal.
Fontos előrelépés, hogy a térség nyu-

gati részén élők évi 5 000 forintért vég-

re használhatják az autópályát a mindennapi 
munkába járáshoz.

A térség legfontosabb fejlesztése még előt-
tünk áll. A kormány már döntött arról, hogy 
ebben a ciklusban végre megépül a Zsámbéki-
medencén átvezető 102-es elkerülő út, amely 
tehermentesíteni hivatott a Piliscsaba és Zsám-
bék vonalon fekvő településeket.

Ez az autós, illetve a tömegközlekedés része. 
Ugyanakkor az európai uniós irányelvekben 
hangsúlyosan kiemelt a környezetbarát 
kerékpáros közlekedés, itt pedig ebben is 
inkább visszalépést tapasztalunk. Van ötlete 
arra nézve, hogy hogyan lehetne megoldani 
a biciklivel való eljutást a fővárosba, vagy 
akár csak a szomszéd településekre?

Nem vagyok közlekedési szakember, de a te-
repviszonyok miatt illúziónak tartom, hogy 
Piliscsabáról Budapestre hivatásforgalomban 
kerékpárral lehessen eljutni. Megoldásnak e 
téren a meginduló vasúti forgalomban kerék-
párszállító kocsik üzembe állítását tartanám. 
Más kérdés a hétvégi, szabadidős bringázás fel-
tételeinek megteremtése. Biztos vagyok abban, 
hogy ezt nem elsősorban a 10-es úton, hanem 
attól elkülönülve, a természeti értékeket érint-
ve kellene kijelölni és megépíteni. Itt óriási 
lehetősége és feladata van az önkormányza-
toknak, bizonyos EU-források is rendelkezésre 
fognak állni e célra.

Végül: hol lehet Önt megtalálni? Hová 
fordulhatnak a választók, ha például azt sze-
retnék, hogy egy-egy kérdésben képviselje 
az álláspontjukat?

Mindenkit szeretettel várok Budakeszin vá-
lasztókerületi irodámban (Fő u. 224.), amely 
hétköznapokon 10 és 16 óra között tart nyit-
va. Előzetesen időpontot egyeztetni a 20/239-
8480-as telefonszámon lehet.

Piliscsabai Polgár
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KÖZLEKEDÉSTÉMA

Míg az európai uniós 
irányelvek egyértelmű-
en megfogalmazzák, 

hogy a kerékpáros közlekedés 
arányát jelentősen növelni kell a 
közlekedési módok között, illet-
ve, hogy a kerékpározást többféle 
módon támogatva is előnyben 
kell részesíteni, a Magyar Közút 
„a kerékpárosok biztonságát szem 
előtt tartva” betiltotta a biciklizést 
a 10-es úton lakott területen kí-
vül, munkanapokon. A Közút ar-
ra hivatkozik, hogy a 10-es úton 
jelentősen nőtt vagy megváltozott 
a forgalom összetétele. 

Biciklizés Vártunk a vonatra. 
Nem jött. Sebaj, ko-
csiba ültünk. Egy hét 
alatt 14 órát áldoz-
tunk fel az életünkből 
a dugóra. Hát inkább 
biciklire szálltunk. 
Májustól illegálisan...

A nagyívű (értsd hosszan elhúzódó) építkezés 
persze korántsem csak a körforgalomról szól, 
hanem összekapcsolódik az M0-s továbbveze-
tésével és a Külső-Bécsi út tehermentesítésével. 
Cikkünket a NIF (Nemzeti Infrastruktúra Fej-
lesztő Zrt. – a beruházó) sajtóközleményeire és 
megkeresésünkre adott válaszaira alapoztuk.

Múlt ősszel kezdődtek el a munkálatok 
a jelzőlámpás ürömi kereszteződés-
ben. A beruházást két fázisra osztot-

ták: az első ütem április elejéig, az átterelésig 
tartott, a második ütem pedig a körforgalom 
megnyitásáig (jelenlegi ütemezés szerint vár-
hatóan július elejéig) tart majd. 

A kereszteződés megszüntetésével párhuza-
mosan folyik az az építkezés, amelynek célja a 
Bécsi úti vasúti átjáró kiváltása. Ez a fejlesztés 
hivatott tehermentesíteni a Külső-Bécsi útnak 
azt a 2 km-es szakaszát, ami a leendő körfor-
galomtól az Óbudai Temetőig tart. A 10-es új 

Sokunk életét befolyásolja 
akár nap mint nap az ingázás, 
és ennek szerves részeként az 
ürömi körforgalom és a vasút. 
És bár rendületlenül várjuk a 
vonatindulást, a közút nem 
mindig váltható ki kötött pá-
lyás közlekedéssel. Így sokan 
érdeklődve figyeljük, milyen 
munkálatok folynak a keresz-
teződésben, kezdhetünk-e 
reménykedni, hogy vége a 
hosszú dugóban állásoknak.

nyomvonala átível majd a vasút és az Arany-
hegyi-patak fölött, és a jelenlegi vasúti átjáró-
tól délre köt vissza a Bécsi útba. A beruházás 
belterületi részén a Kocsis Sándor utca és a 
Pomázi út között, tehát a síntől a temetőig az 
Aranyvölgy utcai egy-egy forgalmi sávot külön 
gyalogos járdával és kerékpárúttal szélesítik. 
A korszerűsítés harmadik része a Pomázi úti 
felüljáró csatlakozó útjainak megépítése.

Körforgalom

A NIF-et arról kérdeztük, pontosan milyen 
munkálatok folynak most a körforgalomnál. 
Ezeket a válaszokat kaptuk:

Az I. ütemben a munkálatok tereprendezéssel, 
közműkiváltással kezdődtek. Az Aranyhegyi-
patak körforgalom alatti átvezetéséhez egy 
úgynevezett hullámosított acélcsövet építettek 
be, amely kiváltja a jelenlegi hidat, amely alatt 
az Aranyhegyi-patak átfolyik. A földműépítést 
követően megépült a 10-es 
úton kívül a körpálya, vala-
mint a Bécsi úti szintbeni 
keresztezés kiváltásához 
szükséges új nyomvonalú 
10-es út körforgalmi ága 
és a távlatban az M0 au-
tóúthoz vezető ág. Az új 
nyomvonalon a növényzet 
leszedése befejeződött, a 
vállalkozó a humuszlesze-
dés nagy részével elkészült. 
Jelenleg közműkiváltások, 
geotextília, georács fek-
tetése és a töltésalapozás 
történik. A biztonságos 

közlekedést segítve a külterületi szakasz alatt 
kerékpáros és gyalogos aluljáró épül az ürömi 
megállóhely északi oldalán, a Solymár köz vo-
nalában.

Júniusban pontosan milyen munkálatok 
fognak folyni? 

Az ütemezés szerint a közműkiváltási munkák 
nagy része elkészül májusban. Júniusban az 
útburkolati munkák, a szegélyek kialakítása, 
a járdák építése, a rézsűkön a humuszterítés, a 
füvesítés, a növénytelepítés, valamint a forga-
lomtechnikai munkák végzése várható.

Amíg a végleges útburkolat elkészül, szá-
míthatnak-e majd a közlekedők nagyobb 
torlódásra, félpályás útlezárásra, további 
terelésre? 

Amikor a jelenlegi 10. számú főút két csomó-
ponti ágát építi ki a vállalkozó – tervezetten jú-
nius elején – akkor két rövid időszak alatt kell a 
főúton félpályás lezárást alkalmazni.

Milyen eljárással készül az útburkolat, 
milyen anyagból? 

Az útburkolat pályaszerkezete felülről lefelé 
haladva az alábbi rétegekből épül fel: 4 centi-
méter vastag  aszfalt kopóréteg, 7 centiméter 
vastag aszfalt kötőréteg, 9 centiméter vas-
tag bitumenes útalap, 20 centiméter vastag 
cementes stabilizáció, 20 centiméter vastag 
homokoskavics. A homokoskavics és a cemen-
tes stabilizáció kisgépes technológiával készül 
(teherautóról billentve, kotróval elterítve), az 
aszfalt rétegek finisherrel [aszfaltterítőgéppel] 
beépítve készülnek.

Hány sávos lesz a körforgalom? 

A körpálya 5,50 m széles, egysávos kialakítású 
lesz, belső oldalán 2 m széles járható padkával.

Milyen élettartammal számolnak az új 
útburkolatok esetében? 

A körforgalom burkolatszerkezetének, kereszt-
metszetének méretezésekor az […] Útügyi 
Műszaki Előírásban foglaltak alapján számolt a 
tervező, ezek alapján az előírt élettartam 15 év.

Vasút

Mivel a vasútépítéssel kapcsolatban szintén 
csak a NIF kommunikációs osztálya nyilat-
kozhat a nyilvánosságnak, őket kérdeztük 
ezekről a munkálatokról is. Az érvényben 
levő vágányzári menetrend június 17-éig ak-
tuális, így – többek között a NIF februári köz-

Megkérdeztük a Magyar Kerékpáros Klub elnökét is, mi a biciklisek érdek-
képviseletének álláspontja az ügyről. László János így nyilatkozott a Polgárnak: 
„Alapvetően felháborít minket, mikor azt látjuk, hogy nem a kerékpározást se-
gítő, hanem a kerékpározást akadályozó intézkedések valósulnak meg szerte az 
országban. Ami nem azt jelenti, hogy mostani állapotában a 10-es út alkalmas a 
kerékpározásra. De ha feltételezzük, hogy a forgalom miatt nem engedhető meg 
ott a kerékpározás, akkor nem megtiltani kell, hanem forgalomszabályozással 
olyanná tenni az utat, hogy lehessen rajta kerékpározni. […] A kerékpározás 
megtiltásának nyilvánvalóan csak annyi az értelme, hogy a jogi felelősséget el-
hárítja magától az út kezelője. Ettől még az emberek ott fognak hazamenni, 
mert nincs máshol út. E helyett a látszatmegoldás helyett ki kell alakítani azt a 
forgalmi szituációt, amiben biztonságosan közlekedhet mindenki.”

A probléma ilyen jellegű megoldása (azaz a gordiuszi csomó tiltással való 
átvágása) egyébként nem ismeretlen a Magyar Közút gyakorlatában. A koráb-
ban szintén betiltott gödöllői és szentendrei útszakaszokon azonban a civil nyo-
más – úgy tűnik – diadalmaskodhat, és leveszik a tiltótáblákat. A tízesen pedig 
egyelőre tilosban biciklizhetnek tovább azok, akik ezt a közlekedési módot vá-
lasztják. Ettől – ha jól értelmezzük a közleményt – sokkal biztonságosabb lesz 
a tekerés. 

Baumann Viola

pálya teljesen elkészült, a kapcsolódó út- és 
műtárgy-építések mellett (solymári bekötő út), 
peron, perontető és P+R parkoló építések van-
nak még folyamatban. Solymáron, Pilisvörös-
váron és Piliscsabán folyik az állomásépületek 
felújítása. Zajlik a nyíltvonali szakaszon a biz-
tosítóberendezés telepítése és tesztelése. Pilis-
vörösváron az aluljárót már használják a köz-
lekedők, a Budapest felőli részen a forgalom 

még ideiglenes 
ny omv on a l on 
halad, a végleges 
nyomvonal ki-
alakítása jelenleg 
is folyamatban 
van.

Mik voltak azok 
a váratlan prob-
lémák, amik 
a beruházás 
elhúzódását 
eredményezték? 

A projekt során 
több tényező is 
hátráltatta az 
előrehaladást . 

Az eredeti ütemterv módosításának több oka 
volt, melyek közül a legjelentősebbek, hogy fél 
évvel elhúzódott az Óbuda–Pilisvörösvár sza-
kasz kivitelezésére kiírt közbeszerzési eljárás 
során az eredményhirdetés, másrészt az elhú-
zódó kisajátítási eljárások. Általánosságban el-
mondható, hogy egy kisajátításra legfeljebb 60 
nap áll rendelkezésre, ebben az esetben azon-

keresem 

AZ UTAM

a tízes úton

ban a különböző kapcsolódó eljárások miatt 
átlagosan 211 vagy extrém esetben akár 420 
napig is elhúzódott egy-egy területszerzés. To-
vábbá a tervezett ütemű előrehaladást a 2013. 
nyáron levonult rekordmértékű árvíz, illetve a 
2014. július-szeptember hónapokban lehullott 
nagy mennyiségű csapadék is hátráltatta.

Mikorra várható az átadás?

A vasúti forgalom tervezetten augusztus végén 
indul újra. Jelenleg folynak az egyeztetések a 
különböző vágányzári igények miatt […].

Az átadás után is folynak-e majd még mun-
kálatok? 

A vonalszakasz villamosítása a MÁV Zrt. ko-
ordinációjában fog lezajlani, így a vasúti for-
galom felvételét követően is várhatók munká-
latok. 

Mikor? És mi az oka a vonal villamosításá-
nak?

Jelenleg még csak a felsővezeték-tartó osz-
lopok felállítása történt meg a nyílt vonalon, 
illetve azokon a megállóhelyeken és állomá-
sokon, ahol peronba lett beépítve az oszlop. 
Várhatóan a villamosítást a MÁV Zrt. a jövő 
év folyamán kezdi el. A villamos vontatás jóval 
gazdaságosabb és környezetkímélőbb, mint a 
dízel vontatás.

PP

leményére is alapozva – talán joggal reméltük, 
hogy a vonat elindul végre június 18-án. Most 
már persze látszik, hogy ismét a türelmünkre 
lesz szükség. 

Milyen munkálatok folynak jelenleg  a 
Vörösvár-Nyugati szakaszon? 

Befejező munkálatok vannak hátra. A vasúti 
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ESEMÉNYEK ESEMÉNYEK

A z eddigi évek tapasztalatai alapján 
megemeltük a konténerek számát, 
köszönhetően a Pilisi Parkerdő Zrt. 

támogatásának, amely 9 konténert bocsátott 
rendelkezésünkre, és vállalta a szemét elszállí-
tásával és elhelyezésével járó költséget. Renge-
teg elektronikai hulladék került elő pincékből, 
padlásokból. Az ingyenes e-hulladék gyűjtésé-
ben és elszállításában a Fe-Group volt segítsé-
günkre.

Több mint 600 gyermek, diák szedte intéz-
ményeik körül már pénteken a szemetet. Kü-
lön köszönet a Palánta Iskolának, amely ugyan 
Pilisvörösváron működik, de minden évben 
fontosnak tartja, hogy tegyen Piliscsabáért. 
Köszönjük a tanodás gyermekeknek, akik a 
Klévíz területén szorgoskodtak. Piliscsaba 

óvodásai az intézmények játszótereit ültették 
be virágokkal! A Hauck Iskola a Templom té-
ren, a Kálvária dombon gyűjtötte a szemetet! 
A Jókai Iskola diákjai a Fő úton szorgoskodtak, 
a Szepesi Szakképző Iskola diákjai a vasútállo-
más környékén dolgoztak.

Civil szervezetek a már hagyományosnak 
számító beosztás szerint takarítottak: a Szlo-
vák Önkormányzat a Hősök parkját, a Roma 
Önkormányzat a Liszt, Bartók és Erkel utcát, 
a Német Önkormányzat és a Piliscsabai Né-
metek Kulturális Egyesülete a Templom tér, 
a Csaba kert padjait festette át. A Piliscsabai 
Futrinkák erdei ösvényeket tettek rendbe, a Pi-
liscsabai Természetjáró Egyesület a Kenderesi 
utcát és a forrást, a Klotildligeti Községszépítő 
és Városvédő Egyesület a Szent László király 
útja környékét vállalta. A Klotild-Csücske la-
kóközösség a Csévi út környékét, a Fahéj Bt. a 
Kálvária utcai iparterület mögötti részt vállal-
ta önkéntes munkájával. A Hegy utca lakosai 
a szemétszedésen kívül az önkormányzat által 
szállított murvával kijavították a kátyúkat. A 
Nyugdíjas Egyesület a Bajcsy-Zsilinszky utat 
tisztította meg. A Garancstető Természetvédel-
mi Érdekvédelmi Egyesület és a Csabagyön-
gye Egyesület 4 konténert rakott tele erdőszéli 
hulladékkal. Megtisztult a Fényesliget forrás, 
Fényesliget közterei, és eltűnt a rengeteg sze-
mét az Egyetem utca–Kenderesi utca sarkán 
álló kiserdőből is! Zajzon Zoltán kezdeménye-
zésére a Kálvária utca lakosai is csatlakoztak, és 
a játszótér is megszépült.

Köszönjük a Piliscsabai Polgárőr Egyesü-
letnek a rendezvény biztosítását, a Pont Ke-
reskedésnek a kesztyűket, zsákokat, Piliscsaba 

Az idei évben hatodik alkalom-
mal került megszervezésre az 
Együtt a Holnapunkért Egyesü-
let szervezésében a várostaka-
rítási akció.
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M ájus 10-én ünnepelte a Csabagyön-
gye Egyesület a Madarak és fák nap-
ját. Ez alkalomból a sportosabbak 

először is felsétálhattak a MOL sétány aljából 
egészen a Szent Ferenc tisztásig. A kapta-
tót vállalták idősebbek és épphogy csak nem 
négykézláb közlekedők, de a kicsik nem tűntek 
semmivel sem kimerültebbnek a szüleiknél. A 
kirándulók folyamatosan érkeztek a tisztáson 
felállított asztalokhoz, és a padoknál hamaro-

FAÜLTETÉS 
és Boldizsár, az egerészölyv

Kodály Zoltán szavait méltán vá-
laszthatta mottóul az Egyházzenei 
napok szervezője, a Klotildligeti 

EGYHÁZZENE  
huszonegyedszer
„...nem sokat ér, ha magunk-
nak dalolunk, szebb, ha ketten 
összedalolnak. Aztán mind 
többen, százan, ezren, míg 
megszólal a nagy Harmónia, 
amiben mind egyek lehetünk. 
Akkor mondjuk majd csak 
igazán: Örvendjen az egész 
világ! ” 

Város Önkormányzatának a közcélú munká-
sok részvételét, valamint a további konténerek 
biztosítását, a Céh Egyesületnek a közösségi 
helyiségeket! Köszönjük Gáspár Csabának 
és segítőinek a finom ebédet, amihez a húst a 
Szlojó hentes adta. Külön köszönöm Győri Gá-
bornak, a városüzemeltetési intézmény veze-
tőjének és Bőhm Krisztinának a szervezésben 
nyújtott segítségét.

 
a várostakarítás jegyében

Egyházközségért Alapítvány. Az immár 21. 
alkalommal megrendezett zenei fesztiválon 
ugyanis valóban több száz torokból csendültek 
fel az egyházi dallamok, 3 napon keresztül: má-
jus 8-án, 9-én és 10-én. 

Az ország számos pontjáról, sőt a határon 
túlról is érkeztek kórusok a rendezvényre, a há-
rom nap alatt összesen 15 kórus énekeit hall-
hatta a közönség. A nyitó napot a Páduai Szent 
Antal iskolában tartották, ahol a megnyitó 
beszédeket követte többek között az iskola két 
kórusa: a Cantarelle Gyermekkórus és az Ad 
Lucum Felicem Ifjúsági Vegyeskórus, valamint 
a perbáli Maklári József Kórus. A második na-
pon a Nagytemplomba várták az érdeklődő-
ket,  a zárónapon pedig a Klotildligeti Plébá-
niatemplomban hallhattunk szintén öt kórust, 
köztük a Pázmány Péter Katolikus Egyetem 
Információs Technológiai és Bionikai Karának 
Ifjúsági Énekkarát. 

A három nap alatt hallhattunk ismert dal-
lamokat, és elhangzottak igazi különlegességek 
is, mint például a Miatyánk szuahéli nyelven. 
Mindhárom estét Lotti Regina coelije zárta az 
összkarok előadásában.

Palkovics Mária 

san vidám társadalmi élet kezdődött, falato-
zással egybekötve. Közben kiszállt a madár-
mentők kisbuszából Boldizsár, az egerészölyv. 
A madár gazdája karján ülve nézelődött, vagy 
épp lebegtette a szárnyait, ha erősebb széllöké-
sek jöttek, márpedig azokból nem volt hiány. 
Lassan nagyobb tö-
meg gyűlt Boldizsár 
köré, akiről gaz-
dája, az Alföldön 
tiszteletbeli Bol-
dizsár (valójában 
Zsombor) mesélt 
az érdeklődőknek. 
A hivatalos ölyv-
program még nem 
kezdődött el, de a 
madárnak nem le-
hetett ellenállni, így 
nem volt könnyű 
feladat visszaültet-
ni a jelenlevőket a 
padokba a hivatalos 
programkezdéshez. 

A csapatot Németh András, az Egyesü-
let elnöke köszöntötte, majd a Madárkórház 
igazgatója beszélt különféle témákról, például 
a ragadozó madarak mérgezéséről. Boldizsár 
szereplése után pedig elkezdődött az egyik fő 
műsorszám: a faültetés. Ennek keretében ta-
valy született gyerekek szülei jelentkezhettek 
egy-egy fa „örökbefogadására”. Összesen 12 kis 
nyírfa várta az előre megásott gödrök szélén, 
hogy új gondozója elültesse, amit az apukák 
lelkesen – a munkát földlapátoló versenynek 
álcázva – meg is tettek. A szép hagyománynak 
hála, a dombtetőn, a Szent Ferenc tisztáson ha-
marosan nyírfaligetben lehet majd piknikezni.

Az ebédet közben több üstben is kotyvasz-
tották. A szerkesztőség sajnos nem tudta már 
kivárni a pörkölt elkészültét, de az aktuális ál-
lapot, amiben ott hagytuk, rendkívül ígéretes 
volt. Abban mindenesetre biztosak vagyunk, 
hogy a nagy létszámú csapat után egy falat sem 
veszett kárba.

Baumann Viola

ÖS
SZ

EF
OG

ÁS
Nem tudunk mindenkit név szerint felso-

rolni, ezért ezúton köszönjük minden piliscsa-
bai lakosnak, aki a város iránt érzett felelősség-
től vezérelve támogatott bennünket. Sajnálattal 
vettük tudomásul, hogy a Magyar Közút és a 
MÁV nem csatlakozott akciónkhoz, pedig vá-
rosunkban a két legdominánsabb „szemetes” 
terület az ő fennhatóságuk alatt áll. Sajnáljuk, 
hogy a Páduai Szent Antal Iskola sem csatla-
kozott a résztvevők közé, és a Pázmány Péter 
Katolikus Egyetem sem jelezte részvételi szán-
dékát. Reméljük, jövőre közösen tehetünk a 
település tisztaságáért!

                      Köszönettel: Bácskai Beáta alelnök
az Együtt a Holnapunkért Egyesület nevében

Fényképek: Bőhm Krisztina
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NEMZETISÉGEK

Szakmai munkánk és kulturális, hagyo-
mányőrző tevékenységünk támogatása 
érdekében együttműködési megállapo-

dást írtunk alá a Művelődési Információs Köz-

pont és Könyvtár intézménnyel. Előfizettünk 
a magyarországi németség országos kulturális 
hetilapjára, a Neue Zeitungra. Így minden né-
metül tudó érdeklődő a könyvtár nyitvatartási 
idejében olvashat német nemzetiségi kulturális 

hírek... Nachrichten

NEMZETISÉGEK

A Pest Megyei Rendőr-főkapitányság 
pályázatot hirdet roma származású 
fiataloknak, hogy elősegítse tanulmá-

nyaik eredményes befejezését, és ösztönözze a 
rendőri pálya választását

A pályázatot olyan roma diákok nyújthatják 
be, akik középfokú iskola 1., 2. vagy 3. évfolya-
mán tanulnak, akiknek nem kell évet ismétel-
niük, és az évvégi tanulmányi átlaguk legalább 
hármas. Feltétel még a magyar állampolgárság, 
magyarországi lakóhely, büntetlen előélet, va-
lamely rendészeti szakközépiskolába vagy a 
Nemzeti Közszolgálati Egyetem Rendészettu-
dományi Karára való, a középfokú közneve-
lési intézmény elvégzését követő jelentkezés, 
a hivatásos szolgálati jogviszony létesítéséhez 
szükséges tanulmányi és vizsgakötelezettségek 
teljesítésének, valamint ezt követően a hivatá-
sos szolgálati jogviszony létesítésének vállalá-
sa. Továbbá tanulmányi, életviteli és alkalmas-
sági kritériumok teljesítése, amikről a teljes 
pályázati kiírásban lehet olvasni. 

A z idei évben, március 16-20. között, 
a Benedek Elek Óvoda kapta felada-
tául annak megszervezését, hogy a 

gyermekeink betekintést nyerjenek a szlovák 
nemzetiségi hagyományokba, szokásokba. A 
programok lebonyolításához nagy segítséget 
kaptunk a Piliscsabai Szlovák Nemzetiségi Ön-
kormányzattól. Külön köszönjük Hamerszkiné 
Valovics Rozáliának és Lengyel Istvánné Kati 
néninek, hogy elhozták hozzánk a piliscsabai 
szlovák nemzetiségi asszonyok kórusát, akik 
népviseleti ruháikban szlovák és magyar nyel-
ven énekeltek, verseltek, majd gyümölccsel és 
szlovák csokoládéval kedveskedtek a gyerme-
keknek. Segítségükkel az ovisok felfedezhették, 
hogy a nyelv ismerete nélkül is megérthetjük 
egymást (például a hangutánzó szavak segít-
ségével). Mindemellett lehetőség volt arra is, 
hogy vendégül lássuk régi kedves óvónéninket, 
Todorov Évát, aki szlovákul mesélte el nekünk 
a répamesét. A hét közepén örömmel fogadtuk 

Április 25-én, szombaton Száraz 
László plébános atya vezetésével 
ismét útra keltünk a Piliscsabai és a 

Klotildligeti Karitász csoporttal, hogy részt 
vegyünk a Székesfehérvári Egyházmegye 
Karitászkonferenciáján. Először is felke-
restük az emlékév kapcsán Kaszap István, 

a „magyar fiatalok 
példaképének” sír-
ját és Prohászka 
Ot  tokár síremlékét, 
amelynek felira-
ta „Magyarország 
apostola és tanítója”. 

10 órakor a Ba-
rátok templomá-
ban Spányi Antal 

püspök szentmisével nyitotta meg az ese-
ményt. Az egyházközségi karitászcsopor-
tok önkénteseit ezután a Szent István Mű-
velődési Házba várták, ahol Nagy Lajosné 
Krisztina, az egyházmegyei Karitászköz-
pont igazgatója ismertette és értékelte az 
elmúlt esztendő munkáját, sikereit, vala-
mint a jövő évi terveket és lehetőségeket.

A találkozó végén megvendégeltek 
bennünket, étkezés közben pedig kis cso-
portokba szakadva megvitattuk gondjain-
kat, sikereinket. Lelkiekben gazdagodva 
indultunk hazafelé, köszönetet mondva 
László atyának a lehetőségért, és várjuk 
azokat, akik bekapcsolódnának a szeretet-
szolgálat munkájába, és idejüket feláldoz-
nák mások segítésére.

A Piliscsabai és Klotildligeti Karitász 
vezetői

Véradás 
lesz a Klarissza házban június  
9-én, kedden 16 és 19. 30 között.

Március 27-én került megrendezésre 
a hagyományos szlovák testvérvá-
rosi borverseny, melyen a Piliscsabai 

Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat támoga-
tásával a piliscsabai borászok és borkedvelő 
érdeklődők is szép számmal részt vettek. A 
zsűrizendő borokat már egy héttel a verseny 
előtt el kellett juttatni a helyszínre.

A versenyen összesen 294 tételt kóstolt vé-
gig a nyolctagú bíráló bizottság. 74 vörös, 38 
rozé és 182 fehér bor indult, ebből Piliscsabáról 
21 érkezett. Közülük a legjobb eredményt idén 
Gáll József érte el olaszrizlingjével, amire 88 
pontot és arany minősítést kapott. A piliscsa-
bai borászok fehér bor kategóriában összesen 

egy arany, három ezüst és négy bronz, rozé 
kategóriában két ezüst és két bronz, vörösbor 
kategóriában pedig öt ezüst és két bronz mi-
nősítést kaptak.

A verseny napján az érdeklődők és a ver-
senyre nevező borászok két kisbusszal utaztak 
Vel’kỳ Lapáš-ra. Először Tóth János tanyájára 
érkezett a társaság, ahol nagy szeretettel fogad-
tak bennünket, és finom vacsorával vendégel-
tek meg. A vacsora előtt Ján Medáček, Vel’kỳ 
Lapáš polgármestere mondott köszöntőt, majd 
a vacsora közben a štúrovoi Výborníci zene-
kar gondoskodott a nagyszerű hangulatról. 
Ezt követően a kultúrotthonban folytatódott 
a program, ahol kihirdették a három kategória 

legjobbjait, és lehetőség volt a jobbnál jobb bo-
rok megkóstolására. Minden piliscsabai induló 
oklevéllel térhetett haza, mivel nem csak mi, 
fogyasztók, hanem a zsűri is nagyra értékelte a 
boraikat az igen erős mezőnyben. 

Jó hangulatban telt az este. Barátok, vendég-
szerető házigazdák társaságában, kiváló borok, 
gazdag hidegtálak és remek muzsika mellett 
gyorsan repült az idő, így késő este indultunk 
haza. Gratulálunk borászainknak, és bízunk 
abban, hogy még sok hasonló szép élményt él-
hetünk át a vel’kỳ lapáš-i testvérkapcsolatnak 
és a Szlovák Önkormányzatnak köszönhetően. 

Hauszknecht Edina

híreket, országos vagy más régió nemzetisé-
gi önkormányzati híreit, hagyományőrzéssel 
kapcsolatos cikkeket. A MIKK-kel közösen 
tervezzük a falumúzeum helytörténeti gyűj-
teményének, teljes tárgyi és írásos anyagának 
digitalizálását, országos adatbázisban való re-
gisztrálását és nyilvánossá tételét. 

Kulturális, hagyományőrző és gasztronó-
miai rendezvényeink, programjaink mellé 
immár társulnak múzeumpedagógiai órák, 
rendhagyó, hagyományőrző foglalkozások, 
melyeket a MIKK segítségével a Faluházban 
tartunk, nemzetiségi nép- és honismeret óráik 
alkalmával a Hauck Iskola diákjainak. „Télen, a 
faluban, a ház körül” című őszi, téli munkákat, 
szokásokat és hagyományokat bemutató fog-
lalkozások után egy nagyon fontos, sorsfordító 
témával foglalkoztunk, a sváb kitelepítéssel. A 
rendhagyó történelemórák címe „Vertreibung 
und Verscheppung – A kitelepítés” volt. Az 5., 

6., 7. és 8. osztályos diákokkal közösen erede-
ti filmhíradók, szemtanúkkal készült interjúk 
segítségével idéztük fel a II. Világháború utáni 
világot, a kitelepítés történelmi okait és követ-
kezményeit. Egy kitelepítést megélt és túlélt 
család történetének felderítésével, életük for-
dulópontjainak kiemelésével képzelhettük be-
le magunkat egy kisemmizett és megtagadott 
család sorsába.

Bőhm Krisztina 
kulturális referens 

www.piliscsabainemetek.hu

A falumúzeum helytörténeti gyűjte-
ményének katalogizálásához, digitali-
zálási munkához keresünk számítógé-
pes és digitalizálási munkában járatos 
önkénteseket. Jelentkezésüket várjuk 
a +36 70/ 456-7052 számon, Bőhm 
Krisztinánál.

BORVERSENY 
Vel’ký Lapáš-ban

Szlovák hét
a Benedek Elek Óvodában

A piliscsabai 
óvodákban immár 
hagyománnyá vált 
minden évben, a 
nemzetiségi hetek 
keretein belül, a gye-
rekekkel megismer-
tetni az itt élő nemze-
tiségek kultúráját.

a Piliscsévi Óvoda nagycsoportosait és peda-
gógusait, akik színes, szlovák nyelvű táncos és 
énekes műsorukkal kápráztattak el bennün-
ket. A Benedek Elek Óvoda gyermekei saját 
készítésű süteménnyel és egy kis ajándékkal 
köszönték meg mindezt vendégeiknek. A hét 
zárónapján a kesztölci szlovákok énekes, hang-
szeres előadásában a gyerekek megismerhettek 
és kipróbálhattak egy érdekes hangszert, amit 
ozembuchnak neveznek. A sok látogató mel-
lett pedagógusaink is bővítették az óvodások 
ismereteit, és nekik köszönhető az a nyitottság, 
érdeklődés, amivel a gyermekek a vendégeket 
fogadták.

Reméljük, hogy ez a hagyomány sok éven 
át fennmarad, mert ennek keretében gyerme-
keink megízlelhetik a kulturális sokszínűséget. 

A Benedek Elek Óvoda gyermekei nevében 
szüleik, pedagógusaik és az óvoda dolgozói

Karitász- 
konferencián 
jártunk

  PÁLYÁZAT ROMA FIATALOKNAK

A támogatás a tanulmányok hátralévő ide-
jére fedezi a diákotthoni vagy kollégiumi szál-
lásköltséget és a menzai ellátást. Emellett segít 
a ruházkodásban és a tanszervásárlásban, és a 
tanulmányi átlag függvényében még ösztöndí-
jat is biztosíthat.

A pályázatot július 31-ig kell elküldeni a 
Pest megyei Rendőr-főkapitányság vezető-
jének, a mellékletekkel együtt. A kitöltendő 
mellékletek és a részletes kiírás elérhetők a 
piliscsaba.hu honlapon a Hírek, események 
vonatkozó bejegyzése alatt (Pályázat roma fi-
ataloknak). A pályázat elbírálásának határideje 
augusztus 31. A pályázattal kapcsolatban felvi-
lágosítást a Pest Megyei Rendőr-főkapitányság 

Humánigazgatási Szol-
gálat Kiképzési Alosztály 
kiemelt főreferensétől, 
Szép Lászlóné rendőr al-
ezredestől (tel.: 06/1/443-
5800/30-533) lehet kérni.
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ÓVODA ISKOLA ÓVODA ISKOLA

A 2013 szeptemberében indult prog-
ramba összesen 34 tanulót vontunk be 
(együttműködési megállapodás, rend-

szeres tanodába járás), és bár közülük többen 
már nem tanodások (továbbtanulás vagy köl-
tözés miatt), sokan máig visszajárnak a rendez-
vényeinkre. A tanoda hétköznapi működéséről 
már korábban írtunk a Piliscsabai Polgárban, 
ezért most inkább kiemelt programjainkról, 
valamint a tanoda és a település kapcsolatrend-
szeréről ejtenék szót.

Kedves adományozóknak köszönhetően a 
tanoda konyhája egy gáztűzhellyel erősödött, 
így a főzőcske klub repertoárja valóban sokat 
fejlődött az idei tanévben. A gasztronómiai 
csúcsot szakácstanulónk, Dávid lecsós tésztája 
jelentette! Az evés mellett természetesen fon-
tos szerepe van az ünnepek megélésének is. A 
gyerekekkel hangulatos és kreatív kézműves 
foglalkozással készültünk a karácsonyi és a 
húsvéti ünnepekre. A játékos (műveltségi és 
ügyességi) feladatokkal tűzdelt farsangi mulat-
ságnak idén a Klarissza-ház adott otthont.

Új színfolt a tanoda kínálatában a „Te mit 
tennél? – a Civil Kurázsi Iskolája” nevű projekt, 
aminek keretében két drámapedagógus tart 
izgalmas és gondolatébresztő foglalkozásokat 
diákjainknak.

Tavaszi kirándulásunk célpontja megint 
Esztergom és Párkány volt, ahol megtekintet-
tük a Duna Múzeum interaktív látványtárát is. 
Utazás közben a gyerekek az EU-val kapcso-
latos feladatokat oldottak meg, a kirándulás 
végén egy konkrét összeget kellett (tanári fel-
ügyelet mellett) elkölteni egy nagyobb áruház-
ban. (A forint–euro átváltás szinte folyamatos 
fejszámolásra késztette tanulóinkat…)

Bár a 2013-14-es tanévben is jól alakult a 
viszonyunk Piliscsaba lakóival és intézménye-
ivel, idén több területen is történt előrelépés. 
Támogattuk a Piliscsabai Közös Nevező – Szü-
lői Munkacsoport kialakulását és programjait, 
aktívan részt vettünk a várostakarítási akció-
ban, és egyre több iskolából érkeztek hozzánk 
új tanodások. Fontos megemlíteni a Családse-
gítő Központ élelmiszeradományait is. A Jókai 
Mór Általános Iskola lehetővé tette, hogy he-
tente sportfoglalkozást tarthassunk a tornater-
mében, jó időben pedig az udvaron is.

A tanoda jövőjét illetően bizakodásra ad 
okot, hogy a települési önkormányzat és a 
polgármester úr is érdeklődéssel figyeli mun-
kánkat, és több alkalommal is támogatásukról 
biztosították tanodánkat. A program folytatá-
sa érdekében a helyi református gyülekezettel 
adtuk be – Szép Mónika lelkész asszonnyal és 
Széles Sándor presbiterrel közösen összeállított 
– pályázatunkat a Svájci Protestáns Egyházak 
Segélyszervezetéhez (HEKS). A pályázat öt-
letében és előkészítésében fontos szerepe volt 
még Nagy Krisztinának, a pilisvörösvári refor-
mátus tanoda projektvezetőjének is. Reméljük, 
hogy hamarosan már az újrainduló/átalakuló 
tanodai programról írhatunk az olvasóknak!

Binder Mátyás 
tanodavezető

TÁMOP pályázat keretében települé-
sek közti játékos sorversenyt rendezett 
a vörösvári Cziffra György Alapfokú 

Művészeti Iskola. A feladatokon Piliscsabát a 
Jókai Iskola képviselte, a versenytársak pedig a 
jászfalui, a szántói és a tinnyei általános iskola 
voltak.

A rendezvény célul tűzte ki a különböző te-
lepüléseken élő gyerekek szabad levegőn való 
foglalkoztatását, ismerkedését, és azt, hogy a 
képernyő helyett egymással töltsék az idejüket 

– lehetőleg mozgás közben. A gyönyörű idő-
ben tényleg nagyon vidám rendezvényt kere-
kítettek a szervezők, a művészeti iskola tanárai. 
Ebben segítségükre volt a szintén piliscsabai, 
sokszoros világverseny-győztes és magyar baj-
nok aerobikos Szloboda Éva, aki a jó hangula-
tú, de intenzív bemelegítés után a sportverseny 
levezénylését is vállalta.

A sorversenyen az iskolákat hétfős vegyes 
csapatok képviselték, amelyek önként jelentke-
zett tanulókból és testnevelő tanárokból álltak. 
Bár minden csapat nagyon lelkes, sportszerű 

és ügyes volt, a jókaisok végig magabiztosan 
vezettek, és nagyszerű csapategységet alkotva 
elhozták az első helyet. 

Köszönjük, hogy büszkék lehettünk rájuk, 
és gratulálunk a szép eredményhez!

Baumann Viola

A z elmúlt időszakban a figyelem középpontjában volt a Klotildli-
geti Óvoda újjáépítése, bővítése. November közepén birtokunk-
ba vettük az épületet, melyet mára sikerült „belakni”. Az immár 

négy csoportból (Méhecske, Pillangó, Nyuszi és Katica) háromnak a 
berendezése új, melyet az önkormányzat biztosított. A Nyuszi csoport 

Kisvakond Vágta

A Kisvakond Vágta nevű matematikaverseny 
országos döntőjében vett részt a 2.b osztály 
négyfős csapata (Szolomaier Bence, Ruskó 
Vince, Károlyházy Réka, Maróti Patrik). A 
„Számok bandája” két napon át versengett 
Nyíregyházán, ahol a feladatokon kívül szóra-
koztató programokban is részük lehetett.

Együtt a természettel

Április 24-én szép, napos reggelre ébredtünk. 
A Föld napja alkalmából várostakarítással 
kezdtük a napot.  Az alsó tagozat a Templom 
teret, a felső tagozat a Kálvária környékét tisztí-

totta meg. A gyerekek szomorúan tapasztalták, 
hogy az emberek gondatlansága miatt mennyi 
szemét gyűlik össze a természetben.

Miután megtisztítottuk a területeket, kirán-
dulni mentünk a Garancsi-tóhoz, ahol verse-
nyeket rendeztünk.  A nagy meleg miatt a gye-

rekek nehezen bírták a hosszú gyaloglást, de az 
izgalom túllendítette őket a nehezén. 

Az alsó tagozatos diákok már indulás előtt 
kaptak egy-egy sorszámot, ami alapján érke-
zéskor csapatokba rendeződtek. 10 csapat és 
8 állomás volt. Az állomásokon különböző 
nehézségű szellemi és ügyességi feladatokkal 
találkoztak a gyerekek. Volt állatkeresés, tűz-
gyújtás, versírás, vízhordás, gólyalábbal sétálás 
stb. A felsősök közben számháborúzással töl-
tötték az időt.  

Sajnos az idő hamar elröppent. Fáradtan, de 
boldogan indultunk vissza az iskolába.

Majnekné Hajdu Ildikó

Óvodában a 2.b

Május 7-én a Hauck János Iskola 2.b osztálya 
látogatást tett a Hétszínvirág Óvodában. A 
nemzetiségi napok keretében német nyelvű és 
tájnyelvi dalok, versek és jelenetek hangzottak 
el. A Hétszínvirág himnuszt együtt énekelték 
óvodások, iskolások. A műsor után szívélyes 

Hauck hírek

Ne Felejts! Tanoda
Június folyamán lezárul a 
piliscsabai tanodát 2 éven át 
működtető TÁMOP projekt, 
ez adja az apropóját e rövid 
írásnak, mely igyekszik a „mi 
volt” jellegű kérdések mellett 
kitekinteni a „mi lesz”, azaz a 
jövő irányába is.

JÓKAIS SIKER  
a Vidám  

sorversenyen

A Klotildligeti Ovi hírei bútorzatának bővítése a Piliscsabai Turisztikai Egyesület és néhány, a 
csoportba járó gyermek családjának anyagi támogatásával valósult meg. 
Szülők segítségével bővült a Méhecske csoport szekrénysora is, valamint 
aktív szülőknek köszönhető a Pillangó csoport egy-egy régebbi bútorá-
nak renoválása. Köszönjük!

Óvodánk Helyi Pedagógiai Programjának hangsúlyozott célja – az 
általános célok mellett –, hogy a gyermekek minél többet mozogjanak, 
és éljünk a környezetünk adta lehetőségekkel. Óvodánk az átépítés előtt 
elnyerte a Zöld ovi címet, melyet szeretnénk megújítani, és ismét csat-
lakozni az MME Madárbarát óvoda alprogramjához.  A megújult, kibő-
vített épületben, régi vágyunk teljesüléseként, a szép tágas csoportszo-
bákon kívül új lehetőségeket kínál a tágas tornaszoba. Délutánonként 
heti gyakorisággal kerül megrendezésre kizárólag óvodásaink részére 
ovi-foci, kézilabda, futsal és zeneovi. 

További sürgős feladat a játszóudvar helyreállítása. Őrfi József, te-
lepülésünk főépítésze elkészítette a terveket, melynek megvalósítása jó 
úton halad, és reméljük, hogy az önkormányzat és az óvoda szülői és 
munkatársi közösségének összefogásával hamarosan megvalósul. Szep-
tembertől a régi és új óvodásokat a megszépült épület mellett a követel-
ményeket és igényeket kielégítő udvar is várja. Az óvodakert felújítására 
az adományokat az alábbi számlaszámon várjuk: CIB BANK 11101404-
18688636-10000001.

Müllner Antalné

vendéglátásban volt részünk. A házi sütemé-
nyek és limonádé elfogyasztása után az ud-
varon közös játék következett. Nagyszerűen 
éreztük magunkat, köszönjük a lehetőséget! 
Reméljük, hogy lesz folytatás! 

Tiba Gáborné

Érmek a monti diákolimpiáról 

Egyszer volt, hol nem volt...  a Hegyikerékpár 
(MTB) Diákolimpia területi döntője Csömö-
rön (április 25-én, szombaton), amelyen 3 
hauckos derék ifjú diák indult, és mindhárman 

éremmel tértek haza. A verseny ügyességi fel-
adatokból és terepen történő kerékpározásból 
állt. Csire Balázs és Kék Tamás 1. osztályos 
tanulók U9 kategóriában, Kék András 2. osz-
tályos tanuló U11 kategóriában indult. Mind-
hárman derekasan küzdöttek, és az alábbi 
eredményeket érték el: 
Csire Balázs 1. hely (U9), Kék Tamás 2. hely 
(U9), Kék András 2. hely (U11). Ezzel mind-
hárman automatikusan indulási jogot szerez-
tek az Országos Diákolimpia döntőjére (Veszp-
rém, június 6). 

Mindannyiuknak kitartást és további szép 
eredményeket kívánunk!
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KÖZÉRDEKŰ HIRDETÉS

16

Hétfő Kedd Szerda Csütörtök Péntek Elérhetőség

Hivatal 13.00-18.00 8.30-12.00
13.00-16.00

Ügyfélszolgálat 8.00-18.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-16.00 8.00-14.00 26/575-500

Pénztár 9.00-12.00
13.00-17.00

9.00-12.00
13.00-15.00

Polgármester 
Farkas András

16.00-17.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

11.00-12.00
(előzetes egyeztetés 

alapján)

26/575-507
polgarmester@piliscsaba.hu

Alpolgármester 
Bácskai Beáta

telefonos időpont-egyeztetéssel 70/456-3851
bacskai.beata@t-online.hu

Jegyző 
Dr. Vörös Szilvia

telefonos  
bejelentkezéssel

26/575-507
jegyzo@piliscsaba.hu

Főépítész 
Őrfi József

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

14.00-17.00 (előzetes 
egyeztetés alapján)

70/456-5506 
foepitesz@piliscsaba.hu

DMRV hibabejelentés: 40/881-188, 27/511-511

A POLGÁRMESTERI HIVATAL ELÉRHETŐSÉGEI ÉS FÉLFOGADÁSI RENDJE

A U T O M A T A
MOSÓGÉPEK

JAVÍTÁSA
JÁRMAI JÁNOS

06 30 942 7422
06 26 360 349

DOBOKTATÁS
PILISCSABÁN

minden stílusban,
alapoktól kezdve

06 70 537 1151
PÁLVÖLGYI ISTVÁN



SPORT

KLARISSZA-HÁZ
Művelődési Információs  
Központ és Könyvtár
Templom tér 9.
+36 26 375 355 
klarisszahaz@gmail.com

2015    JÚNIUS-JÚLIUS

június

HIDEGHULLÁM
Marno János költő új 
kötetének bemutatója. 
Ingyenes!

10
SZERDA 18:00

ÁLLANDÓ PROGRAMOK: 
Maminbaba  
(Gyarmati Lilla) hétfő 9.45-12.00

Felnőtt színjátszó kör  
(Pokrócz Enikő) csütörtök 18.00

Amatőr festők klubja 
(Tánya Vasziljeva) kedd 9:00-12:00 

A KÖNYVTÁR NYITVA TARTÁSA:
hétfő: zárva 
kedd-csütörtök: 8:00-12:00, 14:00-18:00 
péntek 8:00-18:00
szombat: 8:00-12:00

07 08 09 10 11 12 13 14 16 17 18 19 20 21 22 23 24 25 26 27 28 29 30 01 02 03 04 05 06 07

vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd szerda csütörtök péntek szombat vasárnap hétfő kedd

június

AZ ÁRPÁDOK FIAI
Kihaltak-e az Árpádok 
1301-ben? Radványi Béla 
könyvtáros-történész elő-
adása. Ingyenes!

17
SZERDA 18:00

június

RÉGÉSZETI ELŐADÁS
A magyar őstörténet ré-
gészeti kutatásának újabb 
eredményei. Türk Attila 
régész-történész előadása. 
Ingyenes!

23
KEDD 18:00

SZABADTÉRI 
PROGRAMOK

június

CASTA DIVA
Baranyi Ferenc Kossuth-dí-
jas író zenés monodrámája. 
Ingyenes!

18
CSÜTÖRTÖK 19:00

18 19

július

CSABA-NAP
és Piliscsabai Művészeti 
Fesztivál. Részletek: 20. o.3-5

június

IX. KLOTILD-NAP
Kulturális program és díját-
adó a Klotild szobornál7

VASÁRNAP 17.00

június

I. CSALÁDI SPORT-
NAP ÉS BOLHAPIAC
Sportversenyek kicsiknek 
és nagyoknak a sportpá-

lyánál reggel 9-től este 7-ig. A sportpálya 
mellett bolhapiac! Részletek a piliscsaba.hu 
honlapon.

7
VASÁRNAP 9.00

Piliscsaba Város Önkormányzata, a 
Bencés Diákszövetség  

Piliscsabai Szervezete, és a  
Piliscsabai „Klotildliget” Község-

szépítő és Természetvédő Egyesület 
szeretettel hív minden érdeklődőt  

2015. június 7-én vasárnap a  
IX. Klotild-napra.

17.00: IX. Klotild-nap a Klotild szobor-
nál.  Műsorvezető: Tóth Zsófia, a Ma-
gyar Katolikus Rádió bemondója. Köz-
reműködik: Lisztes László énekművész. 
A Klotild-díjat és a Klotildligetért díjat 
átadja dr. Habsburg György főherceg. 

18.00: Áhitat Boldog IV. Károly király 
csontereklyéje előtt. Helyszín: Klotildli-
geti Plébániatemplom, vezeti: Ft. Száraz 
László klotildligeti plébános.

Farkas András polgármester,  
Dr. Maróth Miklós akadémikus,  

a BDSZ helyi elnöke és  
Csíky Gábor, az egyesület ügyvezetője

A Piliscsaba SE–Shindo karatésai reme-
kül szerepeltek a 2015-ös háromfor-
dulós stílus Magyar Bajnokságon. A 

múlt évi szereplést idén minden versenyzőnk 
felülmúlta. Ez évben két stílus Magyar Bajno-
kunk is lett: Kohlhoffer Katalin U14 (12-13 év) 
-50kg és Rónai Lili junior (16-17 évbe felnevez-
ve) -53 kg. A bajnoki cím mellett a második, 
harmadik helyre is többen felküzdötték magu-
kat. További eredmények: Konyári Bodza (8-9 
év) 2. hely, Rónai Lili kadet kumite -54 kg és 
junior kata 2. hely, Udvari Zsófia  U14 -50 kg 
3. hely, Kohlhoffer Katalin kata 3. hely, Konyári 
Bertalan és Balan Endre senior +75 kg 3. hely. 

Az aktív közösségként működő futócso-
port, a Piliscsabai Futrinkák jelentős lét-
számban képviseltette magát az április 
25-i nyergesújfalui teljesítménytúrán és 
futóversenyen. A csodálatos napsütéses, 
friss időben, gyönyörű helyszínen vezető 
útvonalon mindenki kiváló teljesítményt 
nyújtott, de Gilián Máriának és Nagy La-
josnak köszönhetően a csabai különítmény 
két bronzérmet is elhozott a 20-as távon. A 
Futrinkák ugyanaznap még várost (erdőt) 
is takarítottak. Gratulálunk a futóinknak!  

ÉREMESŐ 
a Futrinkáknál

Balról jobbra – Első sor: Udvari Zsófia, Ko-
nyári Bodza, Kohlhoffer Katalin, Rónai Lili, 
Jakó Attila, Hátsó sor: Molnár Tamás (edző), 
Konyári Bertalan

Tizedik idényét megélő, a Református 
Családos Bibliakör által működtetett 
tollaslabda szakkör ez évben nagy fába 

vágta a fejszéjét. Nemcsak páros versenyszám-
ban, hanem – az előző két verseny gyakorlatától 
eltérően – egyéni számokban is vetélkedőt hir-
detett. Ezt azért tehettük meg, mert a Piliscsabai 
Önkormányzat erre az alkalomra anyagi támo-
gatást helyezett kilátásba. Az előzetes propagan-
dának meg is lett az eredménye: május 9-én 9 
órakor nagy számban gyülekeztek a III. Pilis-
csabai Amatőr Tollaslabdaverseny résztvevői. 
Rekordnevezést könyvelhettünk el, több mint 
50 jelentkezőt számoltunk meg. Természetesen 
piliscsabaiak voltak többségben, de Pilisszán-
tóról, Pilisjászfaluról, Pilisvörösvárról, Budake-
sziről, valamint Budapestről is érkeztek fiatalok, 
fiatalos felnőttek. 

A verseny meglepetése a 15 éven aluli kate-
góriában a fiúk között elinduló Gáspár Zsófi és 
Jakab Réka jó szereplése volt, ők végül második 
helyezést értek el. Szintén második helyezést 
ért el a nagyok között, férfi egyes kategóriában 
Szabó Benedek, aki még nem töltötte be a 15. 
életévét. A férfi párosban egy házaspár, a Szabó 
Ákos–Nyíri Zsuzsa páros megvédte tavalyi el-
ső helyét. Összefoglalásképpen elmondhatjuk, 
hogy a kora délutáni órákig tartó verseny nagy 
meccseket és színvonalas versengést hozott. 
Külön köszönet illeti Ecser János nemzetközi 
tollaslabdabírót, hogy a verseny zökkenőmen-
tes lebonyolításában nagy szerepet vállalt.

Eredmények: Férfi egyes: 1. Papp Gergely, 2. 
Szabó Benedek, 3. Jung Tamás. Női egyes: 
1. Reischl Zsuzsa, 2. Farkas Melinda, 3. Kultsár 
Virág–Dömölki Judit. Férfi páros: 1. Szabó 
Ákos–Nyíri Zsuzsa, 2. Hum Péter–ifj. Hum Pé-
ter, 3. Reischl Gábor – Bagó Balázs. Női páros: 
1. Dömölki Judit– Reischl Zsuzsa, 2. Kultsár 
Virág – Farkas Melinda. Fiú egyes: 1. Szabó 
Bendegúz, 2. Pál Gyuri, 3. Kovács Oroszlán 
Dani. Leány egyes: 1. Gáspár Zsófi, 2. Barta 
Bogi, 3. Kiss Réka. Fiú páros: 1. Kovács O. Da-
ni – Pál Gyuri, 2. Gáspár Zsófi – Kiss Réka, 3. 
Bandi Bernát – Reischl Lőrinc. Vegyes Páros: 
1. Reischl Gábor – Reischl Zsuzsa, 2. Farkas 
Zsolt – Farkas Melinda, 3. Fehér Zoltán – Szép 
Mónika.

Lukács László

Jakó Attila és Rónai Kristóf pedig egy-egy pont-
tal maradtak csak le a dobogós helyezésről. 

Utánpótlás kategóriában Szent ke reszty 
Kristóf megnyerte a harmadik fordulót, Ko-
nyári Bo róka, Berthóty Ba lázs és Széles Ger-
gő pedig ugyancsak szépen szerepelt, nyertes 
meccsekkel a dobogó közelébe, olykor a do-
bogóra is sikerült már feljutniuk. Számukra és 
kezdő, fehér öveseink részére – akik bajnoka-
ink nyomdokaiba lépnek – ezen eredmények 
lendületet és jó példát mutatnak. 
Sikeres Eb kvalifikáció – Az említett 
háromfordulós bajnokság egyben kvalifikáci-
ós sorozat is volt az őszi 
stílus Európa Bajnokság-
ra, amelynek rendezését 
2015-ben Luxemburg 
kapta meg. Négy tizen-
két év feletti piliscsabai 
karatés (Kohlhoffer Kati, 
Rónai Lili, Udvari Zsófia 
és Jakó Attila) küzdött a 
válogatottba jutásért. Ka-
ti és Lili részvétele már 
a második fordulóban 
eldőlt. Zsófinak és Attilá-
nak a harmadik forduló 
még döntő állomás volt. 
Szorgalmuk, kitartásuk és 
hitük azonban meghozta 
az eredményt. Kati, Lili és 

EB-n a csabai  
karatésok

Zsófi összesített stílus bajnoki helyezettként, 
Attila pedig szövetségi elsőbbségi helyezett-
ként képviselheti hazánkat és Piliscsabát az 
őszi kontinensviadalon.  A nyári tábort köve-
tő pihenő után augusztusban megkezdődik a 
felkészítés – edzések, táborok, versenyek –, a 
stílus EB-re pedig október 30-31-én kerül sor.
A WKF Magyar Bajnokság a magyaror-
szági karate világának évente megrendezett 
országos bajnoksága. 2015. április 18-án, egy 
versenyzőnknek sikerült a dobogóra jutnia. 
Konyári Bodza 8-9 év -30 kg-os mezőnyben 
három nyertes és egy vesztes meccset követően 
bronzéremmel a nyakában térhetett haza, ami 
nagyon szép teljesítmény. Csapatunkból má-
soknak is volt nyertes meccse, szép mérkőzése, 
de a nagy és erős mezőnyökben a dobogóra 
most nem sikerült feljutni.

Kis magyarázat: Kumite = küzdelem, 
kata = formagyakorlat. 
•  Stílus versenyek. A karaténak öt nagy 
stílusa van, ebből négy egységes versenysza-
bály rendszerben versenyzik: Wado Ryu, 
Shito Ryu, Goju Ryu, Shotokan. Csapatunk 
a Wado Ryu stílust képviseli. Az említett 
stílusversenyeken a Wado stílusban gya-
korlók versenyeznek egymással. 
•  WKF versenyek: A WKF (Karate Világ-
szövetség) versenyein minden stílus részt 
vehet, így ezen WKF versenyek a legrango-
sabb hazai és nemzetközi karate versenyek.

Versenyzőink fejlődése, eredményei a vezető-
ség számára is fontos visszajelzések, hogy jó az 
irány, amerre tartunk. A PSE–Shindo sportolói 
szorgalmukkal, céltudatosságukkal, kitartá-
sukkal és eredményükkel ugyancsak hozzá-
járulnak ahhoz, hogy Piliscsaba neve a karate 
világában is ismert lehessen. Az elkövetkezen-
dő években sok szép eredmény várható még 
csapatunktól.

Molnár Tamás vezetőedző
www.shindo.hu

TOLLAS
III. Piliscsabai  
Amatőr  
Tollaslabdaverseny 

IX. Klotild-nap

Részletes program a piliscsaba.hu honlapon.
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